
 

 

 
   

 
Spørgsmål om samordning af skoledistrikter og 
optageområde for dagtilbud 

 

Kære Rasmus 

Du har den 19. marts 2024 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen 
om samordning af skoledistrikter og optageområde for dagtilbud: 

Jeg vil gerne spørge forvaltningen, hvordan mulighederne er for i 

højere grad at samordne skoledistrikt med optageområde for de 

dagtilbud som ligger omkring skolen? Med det formål at skabe mere 

sammenhæng i barnets liv, og i forældrenes. Så børnene i højere grad 

følges ad gennem livet og kan have mere stabile relationer. Og at skole 

og dagtilbud i endnu højere grad kan fungere som lokalsamfundets 

nervesystem i en by, som ellers er ganske fragmenteret. 
 

Besvarelse 

En mulighed for at samordne daginstitutionernes optageområde med 
skoledistrikterne er at give forældrene en garanti for, at de kan få en 
daginstitutionsplads, beliggende i skoledistriktet. Da skoledistrikterne er 
mindre end den nuværende pasningsgaranti for dagtilbud på 4 km fra 
hjemmet, vil løsningen medføre et større behov for dagtilbudsgrupper, 
da forældrene fremadrettet kan blive tilbudt færre garantiinstitutioner. 
Det mindsker fleksibiliteten og øger behovet for pladser. 

Det vil kræve en dybdegående analyse at vurdere, hvordan løsningen 
kan implementeres i byen, og hvad det vil give af ekstra udgifter til drift 
og anlæg af flere daginstitutionspladser. Hvis forvaltningen skal 
undersøge muligheden nærmere, kan der stilles et medlemsforslag i 
Børne- og Ungdomsudvalget. Dertil skal der udarbejdes et budgetnotat 
med finansiering af forslaget. 
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